
ZÁPIS Č. 4/2003 (141)
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE 8. DUBNA 2003

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1

Přítomni: viz prezenční listina (celkem 20 senátorů)

Omluveni: Popela/FSI, Fajnor/FaVU

Neomluveni: Hádlík/FAST, Jurák/FSI

Hosté: rektor Vrbka, prorektoři Jančář, Kazelle, Švec, Rais,  kvestor Pěnčík,
kancléřka Vanýsková

PROGRAM:
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
2. Informace rektora, prorektorů, kvestora a kancléřky
3. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol
4. Předložení Výroční zprávy o činnosti VUT v Brně za rok 2002 a Výroční zprávy o hospodaření

VUT v Brně za rok 2002
5. Informace o jednání legislativní a ekonomické komise AS VUT ve věci připomínkování materiálů

týkajících se návrhu na zřízení Inkubátoru VUT v Brně
6. Předložení návrhu na zřízení Inkubátoru VUT v Brně
7. Různé

Jednání zahájil předseda AS VUT Doc. Zbořil, který přivítal všechny přítomné senátory a hosty.

AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT
K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky.

AD 2) INFORMACE REKTORA, PROREKTORŮ, KVESTORA A KANCLÉŘKY
 Rektor Vrbka

 Rektor seznámil senátory se závěry rozšířeného zasedání vedení VUT, které se konalo ve
dnech 18. – 19. 3. 2003 ve Všemině a přednesl k nim podrobný komentář (závěry byly na
dnešním zasedání předány všem členům AS VUT v tištěné formě).

 Ve dnech 27. – 29. 3. 2003 se rektor zúčastnil konference EUA konané v Bristolu – asociace
evropských rektorů, která byla věnována roli univerzit v evropském prostoru vědy a výzkumu.

 Dne 1. 4. 2003 se konalo v Betlémské kapli v Praze slavnostní udělení národních cen v oblasti
designu – VUT se umístilo nejlépe ze všech VŠ, naši studenti získali 6 ocenění.

 Dnes rektor odjíždí na vernisáž mezinárodní výstavy prací FA, FaVU a také pražských
a rakouských uměleckých VŠ, která se koná ve Vídni. Kromě výstavních prostor budou díla
vystavena také v prostorách našeho velvyslanectví. Rektor se zúčastní zahájení spolu
s pedagogy a děkany výše uvedených fakult VUT.

 Dne 7. 4. 2003 byla podepsána Kolektivní smlouva mezi vedením VUT a Koordinační
odborovou radou VUT na období do 30. 4. 2004.   

 Kvestor Pěnčík
 Kvestor seznámil s programem zasedání Správní rady VUT, které se bude konat dne 5. 5.

2003. Mimo jiné bude správní rada projednávat následující majetkové záležitosti:
 Smlouvu o narovnání vzájemných práv a povinností mezi Statutárním městem Brnem

a VUT v Brně a navazující přechod vlastnického práva
 Kupní smlouvu mezi VUT v Brně (prodávající) a Statutárním městem Brnem
 Kupní smlouvu mezi VUT v Brně (kupující) a ČR - Úřad pro zastupování ve věcech

majetkových
 Smlouvu o zřízení věcného břemene mezi Statutárním městem Brnem  (povinný) a VUT

v Brně (oprávněný)
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 Založení společnosti Jihomoravského inovačního centra z.s.p.o. a společnosti InVUT s.r.o.
Členové AS VUT neměli k těmto informacím pana kvestora žádné připomínky.

 Kvestor dále informoval zejména o tom, že:
 VUT obdrží koncem dubna nebo začátkem května účelové dotace z fondu ministryně školství

Buzkové;
 MŠMT potvrdilo výši dotace pro letošní rok na integrovaný objekt FP a FEKT v areálu PPV,

rekonstrukci VZT poslucháren P1 až P6 v objektu A5 Technická 2, opravu střechy obj. A
Veveří, slaboproudé rozvody pro integrovaný objekt v areálu PPV a elektrorozvody v objektu
B na Poříčí 5;

 investiční záměr na dostavbu FIT byl zpracován a předán na MŠMT;
 byla zahájena rekonstrukce obj. F Veveří 95;
 trvá problematika nedořešeného financování dotací FRIMu z odpisů;
 stále není dořešena problematika předání hmotného majetku na lyžařském svahu v areálu

Barvičova, jehož pozemek VUT předalo městu Brnu.
 Prorektor Švec

 V pátek 4. 4. 2003 se uskutečnila porada s proděkany fakult pro studijní záležitosti, na které byly
projednány zejména možnosti sjednocení průběhu přijímacího řízení pro ak. rok 2003/04.

 Na VUT bylo podáno celkem 13 548 přihlášek, což je přibližně o něco málo méně, než v loňském
roce.

 Dne 28. 4. 2003 se prorektor zúčastní semináře o evropském kreditním systému (ECTS) a dodatku
k diplomu.

 Prorektor Rais
Pokračuje příprava strategického materiálu Aktualizace Dlouhodobého záměru VUT do roku 2004, po
zpracování bude aktualizace předložena k projednání AS VUT.

 Kancléřka Vanýsková
Dne 20. 3. 2004 byla podepsána smlouva o vzájemné spolupráci mezi VUT a Veletrhy Brno, a. s.

AD 3) INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL
 Doc. Münsterová sdělila, že zasedání předsednictva RVŠ se konalo dne 20. 3. 2003 s následujícím

programem: kontrola plnění přijatých usnesení, připomínkování aktualizace DZ MŠMT,
problematika matriky studentů a zahájení činností pracovních komisí RVŠ. Doc. Münsterová byla
zvolena předsedkyní Pracovní komise pro kvalitu VŠ a její hodnocení. V současné době jsou
zpracovávány teze činnosti komisí, které bude předsednictvo RVŠ projednávat na svém příštím
zasedání dne 17. 4. 2003.  Zápisy ze zasedání jsou uvedeny na internetové adrese:
http://www.radavs.cz/dalsi.php?c=45

 Mgr. Božek sdělil, že RVŠ rozeslala dopis náměstka MŠMT Koláře, který se týká žádosti
o náměty a návrhy na řešení úpravy zákona č. 130/2002 Sb. o podpoře výzkumu a vývoje. Návrhy
a náměty mohou být zasílány do 25. 4. 2003 na adresu Agentury RVŠ: arvs@ftvs.cuni.cz
Mgr. Božek předal dopis prorektoru pro tvůrčí rozvoj  Prof. Jančářovi.

AD 4) PŘEDLOŽENÍ VÝROČNÍ ZPRÁVY O ČINNOSTI VUT V BRNĚ ZA ROK 2002
          A VÝROČNÍ ZPRÁVY O HOSPODAŘENÍ VUT V BRNĚ ZA ROK 2002
Kancléřka Vanýsková sdělila senátorům, že Výroční zprávu o činnosti VUT v Brně za rok 2002
zaslala dnes ráno v elektronické formě tajemnici AS Cardové. Výroční zpráva byla zpracována dle
osnovy stanovené MŠMT ČR na základě podkladů předložených z fakult. Zpráva bude rozeslána
v elektronické formě po dnešním zasedání AS VUT.
Kvestor sdělil, že včera předal předsedovi AS VUT Doc. Zbořilovi v tištěné formě a tajemnici
Cardové v elektronické formě Výroční zprávu o hospodaření VUT v Brně za rok 2002 (materiál bude
rozeslán E-mailem všem členům AS po dnešním zasedání).

Akademický senát VUT vzal na vědomí předložení obou výročních zpráv a konstatoval, že dnešním
dnem začíná běžet čtyřtýdenní předkládací lhůta. Případné připomínky mohou být zasílány tajemnici
Cardové na E-mailovou adresu: cardova@ro.vutbr.cz (nejpozději do pondělí 28. 4. 2003), která je
předá předsedům LK a EK AS VUT.

http://www.radavs.cz/dalsi.php?c=45
mailto:arvs@ftvs.cuni.cz
mailto:cardova@ro.vutbr.cz
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Předložené návrhy spolu s případnými připomínkami budou projednány na společném zasedání
ekonomické a legislativní komise AS VUT v úterý 29. 4. 2003 v 9:00 hodin – v malé zasedací
místnosti rektorátu VUT v Brně, Antonínská 1.
Výroční zprávy budou projednány na příštím zasedání AS VUT dne 6. 5. 2003.

AD 5) INFORMACE O JEDNÁNÍ LEGISLATIVNÍ A EKONOMICKÉ KOMISE AS VUT
             VE VĚCI PŘIPOMÍNKOVÁNÍ MATERIÁLŮ TÝKAJÍCÍCH SE NÁVRHU NA ZŘÍZENÍ
             INKUBÁTORU VUT V BRNĚ
Předsedkyně LK AS VUT Doc. Lhotáková informovala o společném zasedání LK a EK AS VUT,
které se konalo v pátek 4. 4. 2003. Z časových důvodů byl zápis z tohoto zasedání vyhotoven až včera
odpoledne (bez korektury), a nebyl proto dosud rozeslán všem členům AS VUT (bude Přílohou č. 1
k zápisu z dnešního zasedání).
Členové LK a EK na svém zasedání v obsáhlé diskusi vznesli k předloženým materiálům formální
připomínky a také požadavky na doplnění informací a na základě diskuse přijali následující společný
závěr:
„Členové legislativní a ekonomické komise AS VUT konstatovali, že předložené materiály prozatím
nejsou úplné a neodpovídají vnitřnímu předpisu VUT „Pravidla pro zakládání právnických osob pro
peněžité a nepeněžité vklady do těchto a jiných právnických osob Vysokým učením technickým
v Brně“. Dokud předložený návrh nebude v souladu s tímto vnitřním předpisem VUT, není možné
o něm jednat. Při schvalování návrhu nelze od sebe oddělit zřízení Inkubátoru VUT a zřízení JIC.
Návrh by měl být předložen v této struktuře, neboť tyto dvě záležitosti spolu věcně souvisí a nedají se
projednávat odděleně.
Kvestor Pěnčík k výše uvedenému závěru sdělil, že dle jeho názoru oba návrhy mohou být
projednávány odděleně. Doc. Zbořil požádal senátory, aby se diskuse členů senátu uskutečnila až
v rámci bodu jednání Ad 6) Předložení návrhu na zřízení Inkubátoru VUT v Brně.
Doc. Lhotáková informovala o dalších záležitostech, které byly dne 4. 4. 2003 projednány:

 Byla vznesena připomínka týkající se projednávání návrhu na prominutí části dluhu FaVU za rok
2003. V diskusi bylo doporučeno hledat jiné řešení (např. navýšení rozpočtu fakulty), neboť tento
způsob může do budoucna vést k domněnkám, že dluhy mohou být vždy promíjeny.
Doc. Zbořil, rektor Vrbka a kvestor Pěnčík podali informace týkající se vzniku dluhu FaVU, který
byl spojen s velmi vážnou situací na fakultě, jež byla řešena odvoláním děkana.

 Uskutečnila se diskuse týkající se způsobu hlasování AS VUT. Po diskusi bylo doporučeno AS
VUT, aby přijal dohodu: pokud někdo ze členů senátu požádá o tajné hlasování, budou jej ostatní
senátoři podporovat. Členové AS VUT s tímto doporučením vyjádřili souhlas.

 Byla projednána kauza Snášel versus bývalí studenti FA – Doc. Zbořil požádal o samostatné
projednání této záležitosti v rámci bodu 7) Různé.

Na závěr Doc. Lhotáková sdělila, že na přípravě návrhu změn Statutu VUT bude LK AS VUT
pracovat až v době letních prázdnin, neboť v průběhu školního roku a zejména před jeho zakončením
to z důvodu velké pracovní zátěže není možné.

AD 6) PŘEDLOŽENÍ NÁVRHU NA ZŘÍZENÍ INKUBÁTORU VUT V BRNĚ
Prorektor Jančář předal na dnešním zasedání předsedovi AS VUT Doc. Zbořilovi návrhy na zřízení
Inkubátoru VUT a Jihomoravského inovačního centra (v tištěné formě v jednom vyhotovení) a k těmto
materiálům přednesl svůj komentář.
Dále se uskutečnila diskuse, ve které prorektor reagoval na některé připomínky členů LK a EK AS
VUT vznesené na společném zasedání komisí dne 4. 4. 2003. Ze strany senátorů bylo diskutováno,
která z variant by měla být zvolena. Zřídit Inkubátor VUT a současně být spoluzakladatelem JIC by
mohlo znamenat, že IVUT by plnil pouze funkci správce budovy. Z diskuse vyplynulo, že  senátoři
souhlasí, aby se VUT stalo spoluzakladatelem JIC, o právním postavení IVUT však ještě doporučují
jednat.
Po diskusi členové AS VUT požádali prorektora Jančáře o úpravu a doplnění předložených návrhů dle
čl. 3 vnitřního předpisu VUT „Pravidla pro zakládání právnických osob pro peněžité a nepeněžité
vklady do těchto a jiných právnických osob Vysokým učením technickým v Brně“. Současně požádali
dle čl. 5 výše uvedených „Pravidel“ o písemné stanovisko kvestora.
Upravené návrhy budou projednány na společném zasedání EK a LK AS VUT dne 29. 4. 2003.
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AD 7) RŮZNÉ
 Doc. Zbořil informoval senátory o své schůzce s předsedou AS Fakulty architektury Ing. Kneslem,

týkající se kauzy „Snášel versus bývalí studenti Fakulty architektury“, během které byl požádán
o podporu studentů Akademickým senátem VUT. Na dnešním zasedání AS VUT byly všem
členům senátu předány tištěné materiály, které předložili zástupci FA v AS VUT – Chronologický
postup průběhu projednávání kauzy, Vyjádření nedůvěry studentů za dosavadní činnost na fakultě
architektury ze dne 11. 1. 1990 a Stanovisko AS Fakulty architektury VUT v Brně ze dne 28. 2.
2003. Podrobný komentář k těmto materiálům přednesl Doc. Nový.
Předseda SK AS VUT Ing. Švec sdělil, že se dne 27. 3. 2003 zúčastnil jednání soudu, na kterém
VUT požádalo oficiálně o vstup jako vedlejší účastník soudního sporu. Obhájce žalobce se však
proti tomu odvolal a jednání bylo proto odročeno. Ing. Švec sdělil, že v pondělí 31. 3. 2003 se
uskutečnilo zasedání SK AS VUT, kterého se zúčastnil také předseda AS Fakulty architektury Ing.
arch. Knesl. Studentská komora AS VUT zaujala k výše uvedené kauze své stanovisko, které bylo
rozesláno E-mailem všem členům AS VUT dne 2. 4. 2003. Ing. Švec na dnešním zasedání AS
předal všem členům senátu také vyjádření AS Divadelní fakulty JAMU, ve kterém senátoři této
fakulty podpořili stanovisko SK AS VUT  v Brně.
Doc. Zbořil zpracoval návrh stanoviska AS VUT v Brně a jeho návrh byl rozeslán všem členům
AS VUT E-mailem dne 4. 4. 2003. Uskutečnila se krátká diskuse členů AS VUT, ve které členové
SK AS VUT a zástupci FA v AS VUT vyjádřili tomuto návrhu podporu. Po diskusi bylo
přistoupeno k hlasování o následujícím návrhu na usnesení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT v Brně přijal výše uvedený návrh předsedy AS VUT ze dne 4. 4. 2003
jako oficiální stanovisko Akademického senátu VUT v Brně ke kauze Snášel versus bývalí
studenti Fakulty architektury VUT v Brně.
Hlasování:
Pro – 18 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 1 hlas

UAS 1
Akademický senát VUT v Brně přijal výše uvedený návrh předsedy AS VUT ze dne 4. 4. 2003
jako oficiální stanovisko Akademického senátu VUT v Brně ke kauze Snášel versus bývalí
studenti Fakulty architektury VUT v Brně.

„Stanovisko Akademického senátu VUT v Brně“ bude elektronicky rozesláno předsedům
akademických senátů všech vysokých škol v ČR se žádostí o případnou podporu a také bude dáno
k dispozici tisku.

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 6. května 2003 v 9:00 hodin
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1.

           Ing.  Jaroslav Švec, v. r.   Doc. Ing. František Zbořil, CSc., v. r.
předseda Studentské komory AS VUT                                                    předseda AS VUT v Brně

Zapsala: Jarmila Cardová

PŘÍLOHA:
1. Zápis ze společného zasedání LK a EK AS VUT ze dne 4. 4. 2003


